



Arbeitskreis Sportökonomie e.V.

25. Jahrestagung des Arbeitskreis Sportökonomie e.V.

25th Annual Meeting of the German Association of Sport Economics and Sport Management

Bonn, Juni 24-25, 2022

Veranstalter

FOM Hochschule für Oekonomie und Management
und
Arbeitskreis Sportökonomie e.V.

Tagungsthema

Wettbewerb und Wettbewerbspolitik im Sport

Wettbewerb gehört zu den originären Wesensmerkmalen des Sports. Die wissenschaftliche Auseinandersetzung mit Wettbewerb im Sport umfasst sowohl mikro- und verhaltensökonomische Analysen von Wettbewerbsverhalten in Wettkämpfen und Turnieren, als auch ordnungspolitische Fragen über die effiziente Regulierung von Ligen und benachbarten Märkten wie dem Sportwettenmarkt oder dem Markt für eSports. Die Konferenz möchte eine Plattform für die Untersuchung beider Felder bieten und lädt zur Einreichung theoretischer, empirischer, aber auch wirtschaftspolitisch orientierter Arbeiten ein.

Keynote

t. b. a.

Wissenschaftliches Komitee

Prof. Dr. Luca Rebeggiani (Vorsitz)
Prof. Dr. Michael Drewes
Prof. Dr. Markus Breuer
Prof. Dr. Frank Daumann
Prof. Dr. Arne Feddersen
Prof. Dr. Gregor Hovemann
Prof. Dr. Tim Pawlowski
Prof. Dr. Holger Preuß

Beitragseinreichung

Neben Beiträgen zum Tagungsthema sind ausdrücklich auch Beiträge zu weiteren Fragestellungen erwünscht. Bitte senden Sie einen strukturierten Abstract Ihres Beitrages (Schriftgröße 12, max. 600 Wörter) bis zum 15. März 2022 an luca.rebeggiani@fom.de. Bitte geben Sie dabei an, ob Sie beabsichtigen, in Deutsch oder in Englisch zu präsentieren. Die für die Konferenz vorgesehenen Beiträge werden im Rahmen eines anonymisierten Review-Verfahren ausgewählt.

Workshop für Doktorandinnen und Doktoranden

Im Vorfeld der Konferenz findet der bekannte Workshop für Doktorandinnen und Doktoranden statt. Genauere Informationen hierzu werden noch bekannt gegeben.

Host

FOM University of Applied Sciences
and
German Association of Sport Economics and Sport Management

Conference theme

Competition and competition policy in sports

Competition is one of the original characteristics of sport. The scientific examination of competition in sports includes both micro- and behavioral economic analyses of competitive behavior in competitions and tournaments, as well as regulatory policy questions about the efficient regulation of leagues and neighboring markets such as the sports betting market or the market for eSports. The conference aims to provide a platform for the study of both fields and invites submissions of theoretical, empirical, but also economic policy-oriented papers.

Keynote

t. b. a.

Scientific committee

Prof. Dr. Luca Rebeggiani (Chair)
Prof. Dr. Michael Drewes
Prof. Dr. Markus Breuer
Prof. Dr. Frank Daumann
Prof. Dr. Arne Feddersen
Prof. Dr. Gregor Hovemann
Prof. Dr. Tim Pawlowski
Prof. Dr. Holger Preuß

Abstract submission

Apart from contributions to the conference theme, research from all areas of sport economics and sport management is welcome. Please submit your abstract (font size 12, max. 600 words) before *March 15, 2022* to luca.rebeggiani@fom.de. Abstracts passing double-blind review will be accepted for presentation at the conference. The official conference language is German. However, there will be English-language tracks as well as English-language presentations in German language tracks.

PhD workshop

Prior to the conference, a PhD workshop will be offered at FOM University of Applied Sciences. Further information will be announced in due course.